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Spørgsmål 

Hvordan mener ministeren på baggrund af samrådet afholdt den 3. juni 2014 om skatte-

mæssig succession i familieejede virksomheder, jf. SAU alm. del – samrådsspørgsmål AH 

og AI, at det skal hjælpe virksomheder, at de kan bruge henstandsordningen ved overdra-

gelse af erhvervsvirksomhed, når det forringer deres soliditet at henstille penge, og virk-

somheden af den grund kan låne mindre og dermed investere mindre? 

 

Svar 

En virksomheds kreditværdighed bestemmes af mange forskellige faktorer. En udskudt 

skat er kun en af dem. En solid og perspektivrig plan for virksomhedens fremtidige drift 

og udvikling vejer formentlig langt tungere set med potentielle kreditorers øjne. 

 

Da henstandsordningen for betalingen af bo- og gaveafgifter ved generationsskifter er et 

økonomisk favorabelt tilbud til virksomhederne for en udskydelse af afgiftsbetalingen, 

kan en løbende tilvejebringelse af de nødvendige midler til betaling af den latente afgift 

ske som led i den økonomiske planlægning af virksomhedens fremtid. 

 

Jeg anser derfor ikke en udskudt skat - som man i øvrigt kender størrelsen af - for en 

afgørende faktor for fortsat videreførelse og udvikling af erhvervsvirksomheder efter et 

generationsskifte. 
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